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Vrijheid

Zaterdag voor Pasen reis ik met twee vrienden af naar het 
Rijk van Nijmegen, een prachtig gebied dat zich uitstrekt 
achter de oude Keizer Karelstad tot aan het Reichswald bij 
onze oosterburen.

Aan de rand van Groesbeek bevindt zich namelijk het 
Vrijheidsmuseum, een vrij nieuw complex dat aandacht 
besteedt aan de zwaarbevochten vrijheid in Nederland 
maar tegelijk oog heeft voor de gebeurtenissen elders. 
Op het buitenterrein van het museum staat een ambulance 
geparkeerd. Van dichtbij zie je dat er aan de zijkant hon-
derden kogelgaten in zitten. Deze ambulance komt uit de 
regio Donetsk in Oekraïne. Je zult maar in zo’n ding rijden 
en dan alsnog zwaar beschoten worden. Ernaast staat een 
Russische tank type T72; ook daar is niet veel meer van over. 

Deze objecten maken ons duidelijk dat vrijheid nooit van-
zelfsprekend is en soms zwaar bevochten moet worden. Wat 
we tot voor kort niet voor mogelijk hielden, vindt nu plaats 
op 3.000 kilometer naar het oosten. We gingen ervan uit 
dat de wereld na 1990 zich zou bewegen in de richting van 
een vrije samenleving volgens het westerse liberale model. 
De gebeurtenissen nadien wijzen in een andere richting. 

Op 4 mei herdenken we allen die in de periode 1940 - 1945 
het leven lieten zodat wij opnieuw in vrijheid kunnen leven. 
Telkens als ik over de Utrechtse heuvelrug fiets stap ik af 
bij het militaire ereveld op de Grebbeberg en lees wat na-
men van mannen die daar omkwamen. Ik kijk naar de twee 
beelden van leeuwen die als het ware de wacht houden bij 
deze plek van herdenking.  

Eigenlijk zouden we elke dag stil moeten staan bij de bevoor-
rechte situatie waarin wij in het vrije Westen ons bevinden. 

Marcel van Guldener
Bestuurslid De Hyacint

Bah, Bah, Bloemenbuurt 
Wim de Bie is overleden. Hij vormde samen met 
Van Kooten het onvergetelijke duo Koot en Bie, 
waarvan de oorsprong op het Dalton College 
in Bohemen ligt. De Hagenaars haalden veel 
inspiratie uit het dagelijks leven in onze stad. 
Mogelijk hebben bewoners van de Bloemen-
buurt ook model gestaan voor typetjes van 
het Simplisties Verbond of Keek op de Week. 

Op internet stuit ik op een video 
waarin Wim de Bie als 17-jarige Ab 
van der Laak door een woonwijk 
sjokt. ‘Ab is een van die tienduizenden 

jongeren die, wonend in een keurige, redelijk 
welgestelde buurt, toch niets te klagen zouden 
mogen hebben, vinden hun ouders,’ zo merkt een 
stem (Van Kooten) op, ‘maar zo paradijselijk is 
die Bloemenbuurt niet, vindt Ab.’ Ab heeft als 
werkloze jongere geen enkel perspectief. Tot-
dat hij de punk ontdekt. In een tweede video 
schreeuwt Ab als leadzanger van de punkband 
de Dixo Wankers in de microfoon:

Waar zie je al die trutten voor de ramen staan?
Macramé, vitrages en de lampjes aan. 
Mannen met hun sponsjes naast de auto’s staan. 
Bah, Bah, Bloemenbuurt!

De weerzin tegen de kleinburgerlijkheid van 
onze wijk uitgeschreeuwd in een hilarische 
protestsong. Met de ontdekking van de punk 
onttrekt Ab zich ‘aan de wurgende keurigheid 
van de Bloemenbuurt’, die hij zelfs ziet als voe-
dingsbodem voor opbloeiend fascisme.

Een vermakelijke typering van onze buurt in 
de jaren ’70 uit de koker van Van Kooten en De 
Bie. Sla het magazine – de enige echte buurt-
glossie volgens onze vormgever – open en zie 
met eigen ogen hoe allesbehalve truttig onze 
wijk tegenwoordig is.

Annemarie van Oorschot - Dracht

VOORWOORD



Als ik Marja van der Werf in haar huis in de Klaverstraat spreek, is haar benoeming als nieuw 
algemeen lid van het Wijkberaad De Hyacint nog net niet officieel, dat is het pas na de Bewoners-
vergadering van 12 april. Inmiddels is haar benoeming een feit. Dat betekent wel dat er opnieuw 
een vacature is voor secretaris van het wijkberaad, want op die positie had ze gesolliciteerd. In 
de tussentijd neemt Marja ook deze functie waar.

Wat een toeval. Tijdens het interview met Marja van 
der Werf komen we erachter dat we nogal wat gemeen-
schappelijk hebben. We heten allebei Marja, onze mannen 
Paul , wonen precies 32 jaar in de Bloemenbuurt en zijn 
in de coronaperiode ongeveer dezelfde tijd gestopt met 

werken. Ook zij wilde na verloop van tijd iets doen in de 
buurt. ‘Het zat zo in mijn systeem om altijd bezig te zijn 
met werk. Hoewel het vrij zijn snel wende, niets hoeven 
doen, ging het na een halfjaar toch kriebelen. Ik wilde 
weer ergens aan bijdragen, andere mensen uit de buurt 

'HET LEEK ME LEUK OVER 
COMMUNICATIE MEE TE DENKEN'

MARJA’S STUDIE EN WERKZAME LEVEN BIEDEN MOOIE 
AANKNOPINGSPUNTEN ALS BESTUURSLID VAN HET WIJKBERAAD

 MARJA STAM  K AR E L VAN D E R B E NT

‘IK DOOK ER 
GEWOON IN’

INTERVIEW
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ontmoeten. Ik zag in Wijkwijs de vacature voor secretaris 
van het wijkberaad. Juist dat in de buurt sprak me aan, ik 
woon hier al zo lang. Na mijn werk staat vrij zijn voorop, 
maar ik wil het toch graag proberen.’

Bewegen en zingen
Die vrijheid weet Marja goed in te vullen. Ze blijkt heel 
sportief. ‘Hardlopen is een grote hobby, ik heb veel 
getraind bij HAAG Atletiek. Het is lekker om van huis 
uit naar de duinen te kunnen rennen. Het is een snelle 
en heerlijke manier van bewegen. Maar met de leeftijd 
komt wat meer risico op blessures. Fietsen is ook leuk, 
al kost dat wat meer tijd. Boven staat een fiets op een 
rolframe, dan kunnen we ook bij slecht weer bewegen. 
Op de laptop staat een fietsprogramma dat aangesloten 
is op de fiets. Bergje op betekent ook echt flink trappen.’ 
In de woonkamer zie ik een prachtige zwarte piano staan. 
‘Ik wil heel graag piano spelen. Jaren geleden heb ik deze 
piano gekocht en mezelf een beetje noten leren lezen, 
maar ik kom helaas niet veel verder. Ook zing ik graag. 
Ik zit met Paul in verschillende bandjes met vrienden en 
familie. Momenteel volg ik zanglessen bij Sarah Mareels 
(   www.Bloeiendestem.nl), zij geeft les in Lokaal 7.’

Marja verveelt zich dus geenszins. Haar echtgenoot is 
ook al zo’n bezige bij. Net als zij sportief en ook muzikaal. 
Hij speelt gitaar en heeft als hobby gitaren maken. Ik zie 
prachtige exemplaren staan. Samen trekken ze er graag 
in het voor- en najaar op uit. 

Wonen en werken
Ik ben benieuwd hoe zij in de Bloemenbuurt terecht is 
gekomen. ‘Ik ben in Den Haag geboren en heb mijn jeugd 
doorgebracht in Mariahoeve en Voorburg, daar zat ik ook 
op school. Toen ik met Paul ging samenwonen vonden we 
woonruimte in het Regentessekwartier. Daarna kwamen 
we in de Bloemenbuurt terecht, eerst in de Fuchsiastraat 
op een bovenhuis en nu dus in de Klaverstraat.’

Haar studie en werkzame leven bieden mooie aankno-
pingspunten voor haar functie als bestuurslid van het 
wijkberaad. ‘In de jaren ’80 heb ik Nederlands en algemene 
taalwetenschappen gestudeerd in Leiden. Daarna heb ik 
de lerarenopleiding gedaan maar ik had uiteindelijk geen 
ambitie om voor de klas te staan. Dat was ook niet eens 
makkelijk geweest, er was destijds een lerarenoverschot. 
Ik zag een vacature bij het ministerie van Onderwijs (nu 
OCW), als secretaris arbeidsvoorwaardenoverleg. Vervol-
gens ben ik blijven hangen bij de overheid. In zo’n grote 
organisatie kun je verschillende kanten op.’ 

Marja heeft bij verschillende diensten van het ministerie 
van OCW en Binnenlandse Zaken gewerkt. In diverse rol-
len: projectleider, coördinator en bestuursondersteuner, 

werkte zij aan een breed scala van onderwerpen, zoals 
arbeidsvoorwaarden, emancipatie, integriteit. ‘Ik vond 
al die verschillende onderwerpen leuk, maar ook wel 
spannend. Ik dook er dan gewoon in en dan wordt het je 
na verloop van tijd vanzelf eigen. Je kunt bij de overheid 
vaak gerichte opleidingen en cursussen doen. Ik vind het 
leuk om ergens over na te denken en de opdracht die er 
ligt zo te verwezenlijken dat het resultaat niet in de la 
belandt.’

Wijkberaad en Wijkwijs
Aanvankelijk reageerde Marja op de vacature voor secre-
taris van het Wijkberaad De Hyacint. ‘Tijdens het gesprek 
met Jan Vonk, de voorzitter, en Geert van Drimmelen, 
de penningmeester, bleek dat het bestuur uitbreiding 
zocht met een algemeen bestuurslid met de portefeuille 
communicatie. Het leek me leuk juist daarover mee te 
denken.’ Wat heeft ze met dit onderwerp? ‘In mijn werk 
had ik veel met communicatie te maken, maar ik ben geen 
communicatiedeskundige. Het werkt niet om een project 
te doen en pas als het klaar is te denken: oh ja, we moeten 
nog even communiceren. Vaak is dat alleen zenden. Als 
je iets wilt bereiken, gaat het veel meer om draagvlak 
verkrijgen. Dat deden we bijvoorbeeld destijds met álle 
ministeries bij het project dat ging over de participatie van 
mensen met een arbeidsbeperking, een flinke uitdaging!’

Wijkwijs leest ze als bewoner van voor naar achter: 
‘Het is echt een prachtig blad. Daar mogen we blij mee 
zijn.’ En als bestuurslid van het wijkberaad vindt ze het 
belangrijk na te denken over welke boodschap je wilt 
brengen en hoe. ‘Communicatie is een middel, geen doel 
op zich. Het bestuur ziet zich als verbinder in de buurt 
en wil bijvoorbeeld graag iets doen voor jongeren, maar 
daar gaat iets aan vooraf. Je moet beginnen vanuit de 
visie en de behoefte. Waar hebben jongeren behoefte 
aan? Daarover moet je met elkaar in gesprek gaan om 
vervolgens de goede toon te vinden en de juiste kanalen.’

Wat deze Marja kenmerkt: ze is analytisch met een prag-
matische aanpak. Daar gaan het bestuur en wij 
als buurtbewoners vast veel plezier aan beleven. Ж

PRIJSVRAAG

Marja vraagt aandacht voor het volgende. Er komt een PRIJS-

VRAAG voor het beste idee om het probleem van FIETSPARKEREN 

in de wijk op te lossen. Tijdens het Wijkfestival van zaterdag 

16 september zal de prijs worden uitgekeerd voor het beste 

idee. Meer informatie volgt op   www.dehyacint.nl. Houd 

ook de volgende editie van Wijkwijs in de gaten.
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  Zo Outdoor bij Ferguson!
De BSO voor kinderen die graag buiten 
zĳ n en de natuur als speelplek willen 
ontdekken!

Benieuwd? Kom eens langs!

Muurbloemweg 41, Den Haag 
06 15 87 49 78 
ferguson@zokinderopvang.nl

www.zokinderopvang.nl

Meer informatie 070 - 750 70 00  |  www.eykenburg.nl 

Huishoudelijke verzorging
Zoekt u ondersteuning in de huishoudelijke verzorging, omdat het 
huishouden toch wat zwaar begint te worden? Dan helpt Stichting 
Eykenburg u graag!
 
Wij bieden huishoudelijke verzorging zowel via de Wet Maatschappelijke 
Ondersteuning (WMO) als particulier. Wij werken in vaste teams, 
waardoor u niet teveel verschillende medewerkers over de vloer krijgt. 
 
Wilt u meer weten over de huishoudelijke verzorging of bent u op zoek 
naar de actuele prijzen? Neem dat contact op via 070 - 750 70 00 of kijk 
op www.eykenburg.nl. 
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Wie op zaterdagmiddag richting de Aronskelkweg gaat, komt rond een uur of vier veel kinderen 
tegen met een instrument. Elke zaterdag is daar in het Dalton de repetitie van Vereniging Hofstads 
Jeugdorkest (VHJO). En dit is niet zomaar een vereniging: dit jaar viert zij haar 100-jarig bestaan. 
Dat is wel uniek voor de stad Den Haag, want het VHJO is het oudste jeugdorkest ter wereld.
 
In 1923 begon Tilly Talboom - Smits met het orkest. Als 
pas afgestudeerde concertpianiste zag zij het als haar 
opdracht kinderen in contact te brengen met haar grote 
liefde: de muziek. Het orkest begon met repetities bij 
haar thuis. In de jaren daarna, toen het orkest in omvang 
groeide, werden andere locaties gevonden voor de repe-
tities, zoals de gymzaal aan de Goudenregenstraat en 
gymnasium Sorghvliet. De jonge muzikanten maakten 
kennis met de grote werken die normaal gesproken alleen 

in concertzalen te horen waren. Soms iets te hoog van 
niveau, maar een geweldige ervaring. Mevrouw Talboom 
runde haar orkest tot in de jaren ’60 alleen. Daarna kwam 
er een bestuur waarmee het HJO een vereniging werd. 

Violist en orkestlid Lex Veelo nam in de jaren ’60 het di-
rigeerstokje over. In de decennia die volgden groeide het 
orkest uit tot een vereniging die vandaag de dag 
bestaat uit vijf orkesten en een strijkersensemble. 

→

MUZIEK

   J E AN I N E VE N E MA

C H R I ST IA AN O P V I O O L T IJ D E N S O R KE STR E PE T IT I E

 VERENIGING HOFSTADS JEUGDORKEST: 

EEUWIG JONG!
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LE NA

MARJ O LE I N M I C H I E L

LOVI S

JAD E
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Nog steeds heeft de vereniging dezelfde uitgangspunten: 
plezier staat voorop en geen ‘auditieregime’. Na 40 jaar 
dirigentschap droeg Lex Veloo het Jeugdorkest over aan 
Marcel Geraeds. Op dit moment spelen 300 jongeren mee 
en zijn er zo’n 3.000 oud-leden, van wie velen de weg naar 
de professionele muziekwereld hebben gevonden. 

De jonge generatie
Op zaterdag 24 maart was het weer een drukte van belang: 
de oud-leden, die voor elk lustrum een gelegenheidsorkest 
vormen, hadden net gerepeteerd voor het komende con-
cert. Rond half vier kwamen de huidige leden aan voor 
hun repetitie. Met taart, limonade en een gezamenlijke 
foto trapten jong en oud het jubileumjaar af. 

Christiaan (8), Jade (11), Lovis (12), Lena (12), Michiel (11) 
en Marjolein (12) genieten elke zaterdag weer van de 
muziek die ze met elkaar maken en de gezelligheid die de 
vereniging hun biedt. Allemaal zijn ze afkomstig uit de 
Bloemenbuurt en ze waren bereid om meer te vertellen 
over hun muziekhobby en het orkest. 

Christiaan speelt viool in het strijkorkest. Hij zit nog niet 
heel lang op orkest, maar heeft het er prima naar zijn zin. 
‘Het leukste aan orkest vind ik het samen muziek maken 
en de gezellige activiteiten die we doen.’ Hij heeft dan al 
best wat vriendjes gemaakt in de verschillende orkesten 
en is van plan om nog lang te blijven. ‘Misschien ga ik 
over een tijdje hoorn spelen, want dat vind ik een erg 
mooi instrument.’

In het basisorkest spelen Lovis en Jade. In dit orkest zitten 
ook blazers. Lovis speelt sinds vorig jaar mee op trompet, 
Jade begon al eerder bij de vereniging en speelt viool. 
Lovis geniet vooral van de concerten: ‘Het Kerstconcert 
dit jaar was erg mooi. We speelden in een kerk met veel 
galm.’ Jade vindt het fijn dat ze op orkest nieuwe vrienden 
maakt. Dat geldt ook voor Marjolein, Lena en Michiel die 
in het voorbereidende orkest spelen. ‘We hebben best veel 
vrienden op orkest,’ vertelt Lena die sinds drie jaar cello 
speelt. Marjolein beaamt dat: ‘We zijn inmiddels al met 

een grote vriendengroep.’ Ze speelt viool, net als Michiel, 
en is al vier jaar lid.

Iedereen is op een andere manier bij het orkest gekomen. 
Lena en Jade hebben een oudere broer en zus in een hoger 
orkest zitten. Daarnaast is Lena’s moeder coördinator van 
het Strijkorkest. ‘Ik ben door mijn trompetdocent bij het 
VHJO gekomen,’ vertelt Lovis. En ook Michiel is door zijn 
viooldocent mee gaan spelen: ‘Alleen spelen en oefenen 
is niet altijd leuk. Maar als je met elkaar muziek maakt, 
heb je veel meer plezier!’

Voor Marjolein en Christiaan is het een ander verhaal. 
Marjolein: ‘Mijn ouders zijn allebei oud-lid en ontmoetten 
elkaar tijdens een tournee door Scandinavië. Dan is het 
ook wel logisch dat wij hier zijn gaan spelen.’ Hun ouders 
zijn ook allebei actief als coördinator van een orkest en 
de ledenadministratie. 

Veel meer dan alleen muziek
Het VHJO is meer dan alleen een orkest. Er ontstaan 
vriendschappen voor het leven en orkesthuwelijken. 
Binnen de vereniging zijn veel tradities en activiteiten 
die elk jaar terugkomen. ‘Soms hebben we een studiedag 
op de repetitielocatie,’ begint Christiaan, ‘0f we gaan een 
paar dagen samen weg om te studeren. Dan doen we ook 
spelletjes en allerlei andere activiteiten. En met Hemel-
vaart gaan we altijd dauwtrappen.’ Samen komen ze tot 
een flinke lijst: de zeilweek, de paaslunch, Sinterklaas, het 
potluck diner waarvoor iedereen iets te eten meeneemt… 
Het enthousiasme spat er vanaf.

Tot slot de vraag of het orkest een aanrader is? Daar zijn 
ze het allemaal over eens: ‘Het is ontzettend leuk 
om mee te spelen!’

Wil je ook meedoen?
Het komend jaar staat in het teken van 100 jaar VHJO. Nieuwe 
leden zijn altijd om een proefperiode mee te komen spelen. 
Kijk op de site   www.vhjo.nl.

Ж

 B E RT KR A AIJ PO E L
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BLOEIENDE STEM 
Durf je stem te laten horen! 

Door zingen win je aan gezondheid & zelfvertrouwen 
 Alleen het verlangen om te zingen is genoeg.

 

 

 

•     Zangles
•     Koren
•     Zangvakanties
•     Mantra zingen
•     Stembevrijding

www.bloeiendestem.nl                 06.12424776  
 

BLOEMENBUURT

Moeite met slapen? Veel hoofdpijn?
Last van misselijkheid? 

Het vinden en houden van de juiste
balans in het leven is essentieel voor

fysieke en emotionele gezondheid
 

Youthful Lifestyle geeft workshops en
1-op-1 begeleiding over gezondheid en
wellness uitdagingen met natuurlijke

oplossingen. 
 

Voor meer info en data
www.youthfullifestyle.com/

workshops-in-nl
zowel in het Nederlands als Engels 

www.mgfinancieelconsult.nl 

Bel : 070-361 17 95 / 070-346 58 22 of  
Mail : mginvest1623@cs.com

MG  Financieel en Fiscaal Advies
Voor al uw vragen op het gebied van belastingen en 
financiële zaken en het daadwerkelijk verrichten van 
belastingaangiften:
• Particulier                    vanaf : € 59,50      
• Ondernemer                vanaf : € 225,00     
• Aangifte erfbelasting  vanaf : € 275,00     
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Bijna alle bewoners in Bloemenbuurt - Oost zijn tevreden over hun wijk: ruim 98%! Deze fantasti-
sche score blijkt uit het onderzoek dat Ezra van Biezen en Liam Henderson begin dit jaar voor het 
vak Aardrijkskunde uitvoerden. Beiden zijn Dalton-leerlingen. Ondanks deze hoge score zien de 
respondenten veel mogelijkheden om de leefbaarheid in de wijk te verbeteren.

Ezra (17) woont nog bij haar ouders aan de Laan van 
Meerdervoort. Haar oudere twee zussen en broer zijn al 
op kamers. In tegenstelling tot Liam, 
die in de Vruchtenbuurt woont, behoort 
zij tot de doelgroep van hun onderzoek. 
Daarom is dit interview uitsluitend 
met haar. 

Als buurtbewoner is Ezra zelf positief 
over de Bloemenbuurt. ‘Het is veilig op straat. Overlast of 
lastige buren, die heb je hier niet.’ Hoewel de meeste van 
haar activiteiten buiten de Bloemenbuurt plaatsvinden, 
is ze blij dat ze er woont. In de wijk gaat Ezra regelmatig 
naar de Jumbo, heeft zij twee oppasadressen en maakt 

ze afspraken met een vriendin die vlakbij woont. ‘Als ik 
iets negatiefs moet noemen, dan is het de verkeersdrukte, 

vooral als de scholen uitgaan. Maar eigenlijk 
heb ik daar ook weinig last van.’

Tevredenheid
De tevredenheid komt overeen met de 
respons op de enquête die Ezra in Bloe-
menbuurt - Oost heeft uitgezet. Bijna alle 

respondenten zijn in het algemeen tevreden met hun 
buurtje, met dit verschil dat de gemiddelde leeftijd van de 
respondenten een stuk hoger ligt dan die van Ezra. Van 
de ruim 6.500 inwoners vulden bijna 100 mensen 
de enquête in. Van dit aantal is 43% tussen de 45 

‘LASTIGE BUREN, 
DIE HEB JE HIER 

NIET!’

BUURTONDERZOEK

MIDDELBARE SCHOLIER DOET 
ONDERZOEK NAAR LEEFKLIMAAT 
BLOEMENBUURT - OOST

   AN N E MAR I E VAN O O RSC H OT

→
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FYSIOTHERAPIE
GOUDENREGEN

Beter bewegen?
Fysiotherapie Goudenregen!

info@fysiogoudenregen.nl
www.fysiogoudenregen.nl

Goudenregenstraat 244
2565 GD Den Haag
070 - 36 54 383

Goudenregenstraat 58
2565 EZ Den Haag
070 - 34 51 993

Onze locaties:

• Fysiotherapie
• Bekkenfysiotherapie
• Manuele therapie
• Psychosomatische fysiotherapie
• Kaakfysiotherapie
• Sportfysiotherapie
• Ontspanningstherapie

Ons aanbod:

TAI
CHI

& QI
GONG

HealingTaiChi

Mindful en Gezond Bewegen 
Je eerste les is altijd een vrijblijvende (gratis) proefles

Maandag 09u Tai Chi - 10u Qi Gong - De Jasmijn
Dinsdag 18u Tai Chi - De Jasmijn
Donderdag 09u Qi Gong - Dunas
Vrijdag 13.45u Tai Chi - Dunas

Locatie De Jasmijn, 2e Braamstraat 6
 Dunas, Zonnebloemstraat 159c

Contact Ben Lochtenbergh
Telefoon 06 - 24 75 25 57
E-mail b.lochtenbergh@gmail.com
Website www.healingtaichi.nl

12 WIJKWIJS  NO 2  2023



en 64 jaar en 29% 65 jaar of ouder. ‘Ik heb het idee dat de 
buurt aan het vergrijzen is,’ zegt Ezra. ‘Toen ik er kwam 
wonen, was het een echte gezinsbuurt, nu wonen er 
ook veel alleenstaanden.’  Voor het beoordelen van de 
resultaten is het ook goed te weten dat tweederde van 
de respondenten vrouw is. 

Groenvoorzieningen
Het overgrote deel van de respondenten is tevreden over 
de groen- en winkelvoorzieningen en de uitstraling van 
de gebouwde omgeving. Heel hoog scoort het openbaar 
vervoer: ruim 88% vindt het goed, 7,5% redelijk. De sco-
res voor onderhoud van de wegen en fietspaden liggen 
iets lager, maar nog altijd is een ruime meerderheid erg 
tevreden. Verder voelt maar liefst 95% van de respon-
denten zich over het algemeen veilig in de wijk. Tegen 
de achtergrond van de klimaatcrisis is de uitslag voor de 
kwaliteit van het milieu ook opmerkelijk positief: ruim 
31% van de respondenten vindt die kwaliteit goed, ruim 
45% redelijk. 

Minder tevreden
De meningen beginnen uiteen te lopen over de voorzieningen 
voor kinderen en jongeren en over de parkeergelegenheid: 
van goed tot ronduit slecht. Het is echter niet zo dat de 
meerderheid van de respondenten hierover ontevreden 
is. Wat verkeersveiligheid betreft, vindt 21,5% deze goed, 
43% redelijk, 22,6% matig en 12,9% slecht.  

Positieve aspecten
Achteraf heeft Ezra spijt van de open vragen. ‘Dat was 
heel veel werk,’ zucht ze, ‘maar de vragen naar de positieve 
en negatieve aspecten van het leefklimaat in Bloemen-
buurt - Oost leveren wel interessante resultaten op.’ Po-
sitief zijn bijvoorbeeld de hoeveelheid voorzieningen die 
bovendien goed bereikbaar zijn. Strand en stad worden 
hierbij expliciet genoemd. Ook zijn 'de buren' een positief 
aspect: vriendelijk en aanspreekbaar. In vergelijking met 
andere Haagse wijken is de Bloemenbuurt rustig en dat 
wordt gewaardeerd.

Negatieve aspecten
Negatief worden de verkeersdrukte genoemd, het gebrek 
aan parkeerplekken, de gevaarlijke kruispunten en de 
chaos bij scholen die uitgaan. Klachten zijn er over de 
overlast door café’s, meeuwen, hondenpoep, peuken en 
kauwgom. De criminaliteit neemt ook toe, want er worden 
volgens de respondenten meer fietsen en auto’s gestolen 
dan een paar jaar terug.  

Hangplek
Bij de laatste vraag van de enquête kunnen de bewoners 
aangeven welke maatregelen het leefklimaat van de 

buurt aanmerkelijk kunnen verbeteren. Ruim 19% wil een 
hangplek voor jongeren en 17% een buurthuis. Sommigen 
kiezen voor onder meer een omheind speelveldje voor 
honden, een maandelijkse schoonmaak door buurtbe-
woners, een buurtwacht, meer verlichting op straat en 
een buurtpreventie-app. 

Conclusie
‘Op basis van dit onderzoek kun je zeggen dat de bewo-
ners hier met plezier en veilig wonen,’ concludeert Ezra. 
‘Verbeteringen kun je bereiken met meer toezicht en 
betere verlichting op straat, meer parkeergelegenheid 
en veiligere verkeerssituaties rond scholen, opgeruimde 
openbare ruimtes en een nieuw buurthuis en een hang-
plek voor jongeren.’  

Ezra heeft het onderzoek met plezier uitgevoerd. Het 
onderzoekswerk spreekt haar wel aan. ‘Maar als ik nog-
maals een enquête uitzet, wil ik mijn eigen vragen maken. 
Nu waren ze voorgeschreven door school. Een vraag als: 
Voel je je veilig in deze buurt? vind ik bijvoorbeeld veel te 
breed. Ook wil ik een volgende keer meer aandacht beste-
den aan de promotie van de enquête. Nu is de respons te 
laag en kun je je afvragen of de resultaten representatief 
zijn. En zeker geen open vragen meer!’ besluit ze lachend. 

G RO E NVO O R Z I E N I N G  

K WALITE IT  VAN H E T M I L I E U G E VO E LE N S OVE R D E 
VE I L I G H E I D VE R B E TE R E N

Ж
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‘Passende waarde gedreven zorg die aansluit bij de gezondheidsproblemen én bij de behoeften van 
onze patiënten, waardoor zij zo lang mogelijk kunnen blijven doen wat ze belangrijk vinden.’ Dat 
is de missie van M&O fysiotherapeuten. Met diverse vestigingen in de Bloemenbuurt en aangren-
zende wijken is M&O geen onbekende. In deze tijden waarin de zorgsector onder druk staat en een 
appel wordt gedaan op de ondernemerszin en creativiteit van de ‘zorgondernemer’ is M&O uitge-
groeid tot een veelzijdige, succesvolle organisatie. Tijd voor een gesprek met Peter van Oostveen, 
een van de oprichters.

Waar staan de letters M&O voor, Peter?
(Enthousiast) ‘Die staan voor de eerste letters van de 
namen van de oprichters: Mulder en Van Oostveen. 
Maar ook voor manuele therapie, osteopathie, oe-
fentherapie, mobilisatie. Dus een breed werkgebied. 
Paul Mulder had in 2001 net de fysiotherapiepraktijk 
van Keemink en Leeuwenhoek in Bohemen over-
genomen. Hij had het razend druk en hij vroeg mij 
om samen de praktijk voort te zetten. Na een avond 
praten werd onder het genot van een goed glas wijn 
de samenwerking beklonken. Toen Paul richting 
zijn pensioengerechtigde leeftijd ging hebben we de 
samenwerking beëindigd. Ik ben als enige eigenaar 
doorgegaan, maar heb de naam intact gehouden.’

Wat heeft Covid-19 voor de praktijk betekent?
‘Die periode bracht heel wat uitdagingen met zich mee. 
Wij mochten ons beroep slechts beperkt uitoefenen, wat 
leidde tot het uitstellen van zorg. Vanaf het moment dat 

werd besloten de fysiotherapeutische zorg op te schalen, 
steeg het aantal consulten gelukkig weer. We zijn inmid-
dels gespecialiseerd in het behandelen van patiënten 
met longaandoeningen onder wie de ex-Covid-patiënten. 
Met de komst van een ervaren kwaliteitsmanager, een 
praktijkmanager voor de organisatie achter de schermen 
en vijf nieuwe medewerkers, hebben we mooie stappen 
gemaakt. M&O bestaat nu uit een geweldig team van 
14 veelzijdig opgeleide medewerkers, onder wie 11 fysio-
therapeuten. Gepassioneerde collega’s die het vak maar 
bovenal de patiënten een warm hart toedragen. We zijn 
er trots op dat we een Keurmerkpraktijk zijn. Kwaliteit 
betekent voor ons: wat doen we goed en waarin willen 
we ons verder ontwikkelen?’

Vertel eens iets over de verschillende locaties van de 
praktijk.

‘In de Mimosastraat hebben we zowel behandelruimten 
als een oefenruimte. Hier komen veel patiënten voor 

  J U L I E  PLU IJ M E RS    U IT  E I G E N B RO N

VOORZIENINGEN IN DE WIJK

GROTE 
VERANDERINGEN 
OP KOMST VOOR M&O FYSIOTHERAPIE
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COPD- en Covid-revalidatie. Omdat M&O is aange-
sloten bij Luchtwerk (een organisatie van samenwer-
kende, speciaal opgeleide longfysiotherapeuten in de 
regio Haaglanden), worden ook veel patiënten uit de 
omliggende wijken naar ons verwezen. Op de Oude 
Haagweg zien wij patiënten voor sportrevalidatie 
en werkplek gerelateerde klachten. Hier maken we 
gebruik van een professionele oefenruimte met mo-
derne oefenapparatuur. Omdat er veel raakvlakken 
zijn tussen podotherapie en fysiotherapie hebben we 
met Expertisecentrum Xcelsior in 
de Weimarstraat gekozen voor een 
zogenaamde multidisciplinaire aan-
pak. Twee keer per week houden we, 
samen met hun podoloog, spreekuur.’

En in de Bloemenbuurt?
‘In Gezondheidscentrum Akelei 
werken we al bijna 11 jaar samen 
met onder meer de huisartsen, dië-
tisten, en verloskundigen. Hier is sinds een jaar het 
beweegspreekuur geïntroduceerd. Elke week zien 
wij samen met de huisarts patiënten met klachten 
aan het bewegingsapparaat waaronder veel schou-
der gerelateerde klachten. Door het inzetten van 
echografie volgt een vlotte diagnose en worden de 
patiënten daarna door onze (schouder-)fysiothera-
peuten gezien en behandeld. Ook in de vestiging op 
het Goudenregenplein vinden we zorg onder één dak. 
Naast de reguliere fysiozorg van M&O hebben hier 
een medische pedicure, Buurtzorg, verloskundigen 
en diëtisten een eigen behandelruimte.’

M&O verleent dus veel zorg in samenwerking met andere 
zorgpartijen…

‘Ja, en daarmee zitten we op het juiste spoor want 
er gaat de komende jaren veel veranderen. De druk 
op de zorg is onhoudbaar en de zorg is niet meer te 
betalen. Daarom zijn in september 2022 afspraken 
gemaakt tussen het ministerie van VWS en een groot 
aantal partijen zoals ziekenhuizen, de geestelijke 
gezondheidszorg, de eerstelijns zorg, de Vereniging 
Nederlandse Gemeenten. Dit akkoord, het Integraal 

Zorgakkoord (IZA), heeft als belangrijkste doel de zorg 
voor de toekomst goed, toegankelijk en betaalbaar 
te houden. De oplossing wordt vooral gezocht in het 
voorkómen van zorg. M&O is zich op deze verande-
ringen intensief aan het voorbereiden want er komt 
veel op ons af.’

Kun je daar iets meer over vertellen?
‘Zeker! Een van de doelen van het akkoord is dat, 
vanwege de hoge zorgkosten in de tweede lijn, ofwel 
alle medisch-specialistische zorg waarvoor wél een 
verwijzing nodig is, deze voor zeker 70% gaat belanden 
in de eerste lijn, zorg waarvoor géén verwijzing nodig 
is. Het moet echt anders en slimmer. Er moet meer 
ingezet worden op preventie, zoals het bevorderen 
van een gezonde leefstijl en leefomgeving en het ver-
sterken van de zelfredzaamheid van mensen. Zaken 
als isolement, armoede en geldzorgen dragen bij aan 
iemands gezondheidstoestand. De gemeente heeft een 
essentiële rol in het bereiken van de IZA-doelen. Ze 
moet meer investeren in gezondheid en het meedoen 
van bewoners in de samenleving. Ze moet bijvoorbeeld 

ook inzetten op een onderwerp als 
valpreventie.’

Wat betekent dat voor jullie?
‘Wij als M&O moeten onze rol richting 
het zogenaamde sociale domein - een 
verzamelnaam voor alle organi-
saties, diensten en voorzieningen 
die mensen ondersteunen - nog 
verder ontwikkelen. Veel is nog 

onduidelijk maar zeker is dat om de doelen uit het 
akkoord te bereiken, wijk en gemeente samen moe-
ten gaan optrekken. In de eerstelijnszorg  moet meer 
samenwerking komen tussen alle zorgprofessionals 
en andere vakgebieden. Wij zijn net als drie andere 
praktijken in Nederland al begonnen met een proef 
waarbij een fysiotherapeut samen met de huisarts 
spreekuur houdt. De fysiotherapeut heeft hiervoor 
een opleiding gevolgd en is bevoegd om patiënten meer 
gericht door te verwijzen naar de tweedelijnszorg 
voor bijvoorbeeld een CT-scan, bloedonderzoek of 
andere specialisten. De eerste uitkomsten van deze 
proef zijn hoopgevend. Nog een voorbeeld: de zorg 
aan chronische patiënten leveren we al twee jaar 
volgens een model van getrapte zorg. We beginnen 
met de minst ingrijpende behandeling. Als die niet 
tot resultaat leidt, volgt een volgende, intensievere 
stap, bijvoorbeeld verwijzing naar een specialist.’

Ik ben onder de indruk van de grote veranderingen die op 
M&O afkomen. ‘Er is werk aan de winkel,’ zegt Peter, ‘maar 
gezamenlijk zetten we ons in om een waardevolle 
bijdrage te leveren aan de toekomst van de zorg.’

GROTE 
VERANDERINGEN 
OP KOMST VOOR M&O FYSIOTHERAPIE

‘HET MOET ECHT 
ANDERS EN SLIMMER, 

ER MOET MEER 
INGEZET WORDEN OP 

PREVENTIE’

Ж
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Kom eens langs op de Laan van Eik en Duinen 172, 2564 GX Den Haag  tel. 070-3461751        info@verax.nl                 www.verax.nl   

Wilt u ook  uw verzekerings- en hypotheekadviseur bij u om de hoek? 

  Dicht bij huis verzekerd  

  van een goed advies met 

  de laagste premies, voor al 

  uw verzekeringen en financieringen.  

 
 

Onder andere:  
VvE verzekeringen  
Autoverzekeringen 
Woonverzekeringen 
Hypotheken en leningen 
Zakelijke verzekeringen 
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KOM VERHALEN MAKEN! 
Stel, je woont met veel plezier in onze wijk. Je zou daar wel iets meer voor 
willen betekenen. Het lijkt je hartstikke leuk om andere mensen in de wijk te 
ontmoeten en om die verhalen te delen. Als dat zo is en je hebt wat schrijfer-
varing, kom dan meedoen met de redactie van Wijkwijs! Samen brengen we 
vijf keer per jaar onze gezellige buurt in beeld. Dat is inspirerend en leerzaam.

Wil je eerst meer informatie of kennismaken met de club? 

Laat het ons weten! Mail Elisabeth van Elsen:
  redactiewijkwijs@gmail.com

KORT VERSLAG
TECHNOLOGIE 
VOOR THUIS
Op 1 maart was er in het wijkgebouw een stadsgesprek, 
georganiseerd door de gemeente Den Haag. Onder-
werp was Technologie voor thuis, over verschillende 
middelen die u helpen om zelfstandig thuis te kunnen 
blijven wonen. 

Uit een onderzoek en een pilot onder meer dan 100 
inwoners van de wijk Escamp is gebleken dat er vooral 
behoefte is aan hulpmiddelen op het terrein van veilig-
heid, toegankelijkheid en sociale interactie. In dit kader 
passeerden verschillende (technologische en niet-tech-
nologische) hulpmiddelen de revue. Bijvoorbeeld een 
deurspion met camera, waarop duidelijk te zien is wie er 
bij u aanbelt. Ook waren er verschillende horloges met 
alarmknop, die zowel binnens- als buitenshuis werken, en 
bovendien in binnen- en buitenland! Voor mensen met 
verminderde handfunctie is er handig bestek beschikbaar. 
U kunt uw badkamer veiliger en toegankelijker maken 
met beugels, klapstoel en badplank. Zorgrobot Tessa 
helpt om dingen te onthouden, bijvoorbeeld wanneer 
u verschillende medicijnen moet innemen. 

Wilt u dit soort hulpmiddelen zelf bekijken? Dan kunt u 
terecht bij de zogenoemde iZi-ervaarwoning, Steen-
houwersgaarde 15E in Den Haag. Elke vrijdag is er 
inloopochtend van 10.00 - 11.30 uur.

Lenen en uitproberen kan ook. Neem daarvoor contact 
op met de Technotheek van Schroeder, Torenstraat 2 in 
Den Haag (maandag t/m zaterdag tussen 10.00 en 18.00 
uur), of Slim Wonen van Saffier, Theo Mann-Bouwmees-
terlaan 10 in Den Haag (maandag t/m donderdag van 
11.00 tot 15.00 uur).

Meer informatie is te vinden op   www.technologie-
voorthuis.nl.

IMPRESSIE
BEWONERS
VERGADERING 
BLOEMENBUURT 
12 APRIL 2023

Op woensdag 12 april organiseerde het Wijkberaad Bloe-
menbuurt De Hyacint de jaarlijkse bewonersvergadering 
in het wijkgebouw. Een kleine 20 mensen waren op deze 
bijeenkomst afgekomen. 

De vergadering bestond uit twee onderdelen. Het formele 
deel, waarin onder meer het jaarverslag, financieel verslag, 
de begroting en het Jaarplan 2023 aan de orde kwamen, 
leverde geen vragen of opmerkingen op en werd in record-
tempo afgehandeld. Het themadeel was gewijd aan twee 
onderwerpen: verkeersveiligheid (met name de situatie in 
de Goudenregenstraat) en fietsparkeren. 

Goudenregenstraat
Onder de enthousiaste leiding van gespreksleider Stefan 
Wijers ontstond een levendige discussie. De verkeerssitu-
atie in de Goudenregenstraat houdt de gemoederen flink 
bezig. Afgesproken werd dat het wijkberaad in overleg met 
een groep actieve bewoners er bij de gemeente op zal 
aandringen dat er spoedig een inrichtingsvoorstel komt. 

Fietsparkeren
Dat het parkeren van fietsen in veel straten tot slordige en 
soms onveilige taferelen leidt, werd door de aanwezigen 
herkend. In een brainstorm passeerden verschillende op-
lossingen de revue: van fietsenstallingen op de daken tot 
ondergronds parkeren. Duidelijk werd dat er geen gemak-
kelijke oplossingen zijn. 

Prijsvraag
Iedereen heeft gelukkig nog even tijd om er goed over 
na te denken. Er komt een prijsvraag voor het beste idee. 
Tijdens het Wijkfestival van zaterdag 16 september zal de 
prijs worden uitgereikt. Meer informatie volgt in de volgende 
editie van de Wijkwijs en op  www.dehyacint.nl.

  MARJA VAN D E R WE R F
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Suzan Alink uit de Klimopstraat is een veelzijdig mens. Ze deed mode vormgeving op de kunstaca-
demie, had een baan als stofontwerper en runde 17 jaar lang samen met haar toenmalige partner 
de Wiener Konditorei op de Korte Poten. Daarna ging ze aan de slag als plateelschilder bij Aarde-
werkfabriek De Porceleyne Fles en tegenwoordig werkt ze bij WoonZorgKeten Saffier als activitei-
tenbegeleider. Tegelijkertijd ontwikkelt ze als beeldend kunstenaar steeds meer haar eigen stijl.
 
Iedereen die wel eens over de snelweg richting Rotterdam 
rijdt, ziet een werk waaraan Suzan heeft bijgedragen. 
Samen met twee collega’s van de Porceleyne Fles deco-
reerde zij de reusachtige Delfts Blauwe tulpenvaas die 
langs de A13 staat. Het werd haar zwanenzang. ‘Er ging 
geen product meer over de toonbank toen de toeristen 
in coronatijd wegbleven. De magazijnen raakten overvol, 
de productie stagneerde en ik verloor mijn baan. Dat was 
wel even een shock, want ik had het erg naar mijn zin bij 
de porselein fabriek.’ Wat nu? Een diploma SPW (Sociaal 
Pedagogisch Werk), ooit gehaald ‘omdat het nog wel eens 
van pas kon komen’, bood uitkomst. Al twee-en-half jaar 

verzorgt ze de dagbesteding van ouderen met dementie, 
werk waar ze veel voldoening uit put en dat voldoende 
ruimte overlaat voor haar kunstzinnige activiteiten. 

Interne opleiding
Een onorthodoxe carrière, kun je wel stellen. Even terug 
naar de keramiek: hoe word je plateelschilder? En wat is 
plateel precies? Suzan: ‘Plateel is geglazuurd aardewerk 
dat met de hand wordt beschilderd. Bij De Porceleyne 
Fles breng je het Delfts Blauwe decor, de vaste patronen, 
aan met behulp van allerlei voorbeelden. Daarnaast heb 
je het vrije werk: zelf decoraties bedenken. Daar groei je 

HET EERSTE 
IDEE IS VAAK 
HET STERKST 

  E L I SAB E TH VAN E L S E N    K AR E L VAN D E R B E NT E N U IT  E I G E N B RO N
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geleidelijk aan naartoe na je opleiding tot plateelschilder. 
Die krijg je bij binnenkomst in de fabriek.’ Het blijkt een 
ambacht dat je langzaam in de vingers krijgt. ‘Ik ben 
tekenaar van oorsprong maar je moet in een bepaald 
stramien werken en het duurt een poos voordat je daar 
vaardigheid in krijgt. In het begin wordt er veel weg-
gegooid. Als het op een gegeven moment goed genoeg 
is, wordt het gebakken om te kijken of je de tonen goed 
gebruikt. Want je werkt met één tint maar die heeft wel 
allerlei nuances. Die diepte van Delfts Blauw, dat spel 
tussen licht en donker, vereist wel wat vakmanschap.’ 

Suzan begon met het beschilderen 
van kleine stukjes servies, daarna 
volgden borden en ingewikkeldere 
patronen, en uiteindelijk werkte ze 
aan een nieuwe decoratielijn. ‘Want 
de kick is natuurlijk dat je mooie nieuwe dingen kunt gaan 
maken. Als kunstenaar is het best moeilijk om je dag in 
dag uit aan die vaste afbeeldingen te houden.’ Ze laat 
haar vissenontwerp zien: ‘Dit bord heeft een moderne 
uitstraling, terwijl het met zijn patroon duidelijk in de 
traditie past.’ In het kader van vernieuwing zoekt de 
Porceleyne Fles ook de samenwerking met kunstenaars. 
Zo ontwierp Tattoo artist Henk Schiffmacher een hele 
nieuwe collectie, uiteraard in tatoeage stijl. Op die manier 
krijgt Delfts Blauw een eigentijdser imago. In het museum 
bij de fabriek zijn de speciale collecties te bewonderen. 
Ook kun je er van alles leren over het vervaardigen van 
Delfts porselein, van het mengen van de juiste bestand-
delen tot en met het bakproces. (Zie   https://museum.
royaldelft.com/)

Vrij werk
Suzan is door haar werk in de aardewerkfabriek ‘verzot 
geraakt’ op keramiek: ‘Als je je ermee bezighoudt, ga je de 
verschillen zien en het authentieke ook echt waarderen.’ 
Ze houdt van patronen en heeft talent voor het bedenken 
van motieven en het ontwerpen van dessins. En in haar 
eigen vrije werk kan ze elk bord maken dat ze wil. Geen 
serieproductie meer maar een artistiek product met een 
unieke waarde. Momenteel staat de keramiek even in de 

ijskast, Suzan is vooral aan het tekenen en schilderen.
Hoe gaat ze precies te werk? ‘In mijn hoofd ontstaat een 
soort idee en dan ga ik schetsen. Daar ben ik best lang 
mee bezig en geleidelijk aan wordt het steeds grafischer. 
Dat eerste idee is vaak het sterkst en het is de kunst dat 
vast te houden maar het uiteindelijke doel ook te parkeren 
gedurende het proces. Ik heb de neiging teveel aan het 
eindresultaat te denken en moet dan vervolgens helemaal 
terug naar het begin. Want een beeld dat af is, daar kun je 
eigenlijk niet meer aan werken en het spontane moet er 
wel in blijven.’ De mens en de natuur spelen een centrale 

rol in haar werk en qua kleur komt ze 
vaak uit bij geel- en blauwtinten, ook 
al mijdt ze andere kleuren niet. Ze is 
kritisch op haar eigen werk en gaat 
net zolang door tot het resultaat haar 
bevalt. Af en toe gaat ze te lang door 

en verliest het oorspronkelijke idee zijn kracht: ‘Je weet 
soms niet waar de magie zit, en dan schets je het dood. 
Aan de andere kant zie je bij een oude tekening soms 
opeens wat het moet worden. Mensen hebben misschien 
een heel romantisch beeld van een creatief proces, maar 
dat is het niet, het is gewoon ploeteren. Totdat je ziet: nu 
gaat het de kant op die ik in gedachten heb. Je handen 
maken nooit twee keer hetzelfde.’

Expositie
In juni exposeert Suzan samen met beeldend kunstenaar 
en buurtgenoot Marijke Bouthoorn (zie Wijkwijs 2, 2015, 
blz. 28 – 29) bij De Kunstkring op de Denneweg. Marijke 
fungeert als goede vriendin als een soort mentor voor 
Suzan en spoort haar aan op haar kunstzinnige pad. 
Exposeren vindt ze spannend: ‘Je geeft in je werk altijd 
iets van jezelf bloot, eigenlijk stap je op een podium, en 
de toeschouwers gaan er iets van vinden. Dat kan con-
fronterend zijn.’ Maar het levert ook nieuwe inzichten 
op, waarmee ze iets kan, want er is altijd het verlangen 
naar verbetering. 

Meer weten?
Neem contact op met Suzan via  suzanalink@gmail.com

‘JE WEET SOMS NIET 
WAAR DE MAGIE ZIT’

TU LPE NVA AS - A13 D E LF TPO RTR E T B I E TJ E S
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BREICLUB

HAAGS ONTMOETEN

YOGA

DONDERDAG
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09 : 45
13 : 00

10 : 00
13 : 00

19 : 15
22 : 30
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19 : 45

19 : 45
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21 : 00
22 : 15

KOFFIEOCHTEND EN JEU DE BOULES

SCHAKEN

TUINWERKGROEP DE HYACINT

HAAGS ONTMOETEN

BRIDGECLUB DE ANEMOON

YOGA

YOGA

BLOEMENKOOR            IN LOKAAL 7

YOGA

MAANDAG

DINSDAG

10 : 00
12 :00
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22 : 00

15 : 00
17 : 00 LEESCLUB

4E MAANDAG VAN DE MAAND

20 : 00
22 : 00 SARAHBANDE IN LOKAAL 7
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... EETCAFÉ DE HYACINT
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09 : 00
10 : 15

10 : 30
11 : 45

13 : 30
16 : 30

20 : 00
22 : 00

YOGA

YOGA

BRIDGECLUB DE HYACINT

SCRABBLE

1E VRIJDAG VAN DE MAAND

VRIJDAG

09 : 45
11 : 00

13 : 00
17 : 00

DE BUURTBAND

HUISKAMER DE HYACINT 
HAAGS ONTMOETEN
 
ERGENS IN MEI: BARBECUE 
17 JUNI: NIEUWE HARING HAPPEN! 

ZATERDAG

ZONDAG | ELKE WEEK

WIJKCENTRUM DE HYACINT
Anemoonstraat 25

 070 - 360 37 25 

BLOEMENKOOR/SARAHBANDE
Sarah Mareels 

info@bloeiendestem.nl 
↓ Online lessen

  06 - 124 247 76 (WhatsApp)

  Sarah Bloeiende Stem (Skype)

BREICLUB DE HYACINT

Yvonne van Berkel   06 - 145 253 78

BRIDGECLUB DE ANEMOON
Harriët Bothe

 070 - 369 51 30
bridgeanemoon@gmail.com

BRIDGECLUB DE HYACINT
Wim Meewis  070 - 363 43 94

wim.meewis@casema.nl

DE BUURTBAND
ed.zandstra@hotmail.com

LEESCLUB

Els Kempen    06 - 458 333 27 (maandag)
Loukie Nak  070 - 363 66 04 (woensdag)
 
EETCAFÉ
Fokko van den Bosch  en Rob van Ooijen

eetcafe@dehyacint.nl

HAAGS ONTMOETEN 

Ellen van der Mark     06 - 266 349 05 

HUISKAMER DE HYACINT 

Ellen Simons    06 - 505 148 08 

KOOK & EETCLUB
Marcel van Guldener

 070 - 363 38 12
marcelvanguldener@dehyacint.nl 

LOKAAL 7
Anemoonstraat 25, 
ingang via hoofdingang schoolgebouw

 lokaal7@dehyacint.nl 

SCHAKEN/JEU DE BOULES

Arjen Brouwer    06 - 246 437 07 

SCRABBLE

Nannet Waiboer    06 - 345 632 07

TUINWERKGROEP DE HYACINT
Leo van der Wijden   leonardwijden@gmail.com 

YOGA

Marja Kappetein      06 - 519 002 40
 yogybear@ziggo.nl (Audio CD) 

list-music
BUURTBAND SEGBROEK 

Elke zaterdag repeteert de Buurtband in Wijkcentrum 
De Hyacint van 09.45 - 11.00 uur. Iedereen die graag zingt 
of muziek maakt of dat wil leren, is van harte welkom! 
Enthousiasme is belangrijker dan niveau. Meld je aan via 

  ed.zandstra@hotmail.com of kom gewoon een keer 
langs. De Buurtband is een ontmoeting tussen mensen 
mét en zonder beperking, een initiatief van VTV, regio 
Den Haag. Meedoen is kosteloos en we repeteren onder 
professionele begeleiding.

AANKONDIGING
WIJKFESTIVAL 
ZA 16 SEPTEMBER 

Zet ‘m alvast in je agenda!
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Schoonheidssalon Diana
U kunt bij ons terecht voor de volgende 
behandelingen:

* Gezichtsbehandelingen vanaf € 49,95
* Anti-Aging behandelingen vanaf € 72,95
* Microdermabrasie
* Microneedling
* Acne behandelingen
* Couperose / Rosacea behandelingen
* Speciale behandelingen voor de extreem gevoelige huid
* Tiener behandeling tot 18 jaar
* Manicure
* CND Shellac
* Cyrolipolyse / Vetbevriezing NU EERSTE PLAATSING € 98,00

Wij werken met de merken Reviderm, Jean D'Arcel, 
Artdeco, Sen en Zo en CND Shellac.

Heeft u vragen neem dan gerust contact met ons op. 

Neem deze advertentie mee en u krijgt 10% korting op uw
eerste behandeling. 

Goudsbloemlaan 87
2565 CR Den Haag
070 - 364 74 84
www.schoonheidssalondiana.eu
info@schoonheidssalondiana.eu

 

Sportprijzen
nodig?

Sportprijzenwarehouse.nl

 

Zonnepoort 

Goed voor  

Uw gezondheid 

En goed voor de aarde 

- Deskundig advies over de 
ondersteuning van uw 
gezondheid en weerstand 

- Compleet assortiment van 
biologische levensmiddelen 

- Biologische (dynamische) 
versproducten o.a. groente, 
zuivel en brood 

- Groot assortiment vegan, 
gluten-, lactose- en 
suikervrije artikelen 

- Kruiden, homeopathie, 
voedingssupplementen, 
remedies, celzouten etc. 

- Natuurlijke cosmetica  
- Ecologische  

schoonmaakmiddelen 

 

Laan van Meerdervoort 599 Den Haag, 070-3456556 
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WEDEROPBOUW BLOEMENBUURT

OPENING BEWEEGPLEIN

Op 29 maart onthulde wethouder Robert van Asten samen 
met initiatiefnemer en buurtgenoot Willem van der Ham twee 
borden met informatie over de na-oorlogse Wederopbouw 
in de Bloemenbuurt. Onze wijk werd in de Tweede Wereld-
oorlog zwaar getroffen door de aanleg van de Atlantikwall, 
de verdedigingslinie waarmee de Duitse bezetter de kust 

versterkte. Hele huizenblokken werden ontmanteld, ook de 
middelbare school op het Stokroosveld moest het ontgel-
den. Van der Ham roemde de herinrichting van het gebied 
door stedenbouwkundige Dudok en sprak de hoop uit dat 
de borden het begin markeren van de realisatie van een 
beeldenboulevard met kunst uit de Wederopbouwperiode. 

Donderdag 13 april opende burgemeester Jan van Zanen 
de Funground bij het Segbroek College aan de Klaverstraat. 
Hij bezegelde de opening met een schot op het doel dat 
verdedigd werd door rector Remco Vogel. Het initiatief voor 
de aanleg van het multifunctionele sport- en beweegplein 
werd genomen door docent lichamelijk opvoeding Antoin 
Hoovers, samen met het Instituut voor Natuureducatie (IVN). 

Tegelijk met de aanleg werd het schoolplein vergroend. 
Niet alleen leerlingen maar ook buurtgenoten kunnen naar 
hartenlust sporten en bewegen op de Funground. Een groep 
bewoners uit omringende straten heeft zich verenigd in een 
WhatsAppGroep en houdt een oogje in het zeil. Als je wilt, 
kun je je nog bij hen aansluiten. Neem contact op met jon-
gerenwerker Bram Kragtwijk   06 184 142 51. 

  E L I SAB E TH VAN E L S E N    K AR E L VAN D E R B E NT

  E L I SAB E TH VAN E L S E N    MARJA STAM

WE TH O U D E R RO B E RT VAN ASTE N E N WI LLE M VAN D E HAM O NTH U LLE N H E T E E RSTE I N FO R MATI E BO R D.

VLN R : I N IT IAT I E F N E M E R ANTO I N H O OVE RS , B U RG E M E E STE R JAN VAN Z AN E N E N R ECTO R E M C O VO G E L
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Als je een uitdaging zoekt, moet je een huis verbouwen. Helemaal als je dat huis ook nog eens wilt 
verduurzamen. Thijs Stoffelen begon ruim een jaar geleden samen met bevriend architect Bart Sel-
ten van Base Studio welgemoed aan het tweelaagse woonhuis op de hoek Zonnebloemstraat/ Ake-
leistraat. De verbouwing is inmiddels klaar. Maar het heeft letterlijk en figuurlijk wel wat gekost.

Het is niemand in de buurt ontgaan dat er iets bijzon-
ders aan de hand was. Lange tijd stonden er steigers en 
containers op de stoep in de Akeleistraat. Dagelijks werd 
er flink gebeukt en getimmerd. Enorm veel puin werd 
afgevoerd en nieuw bouwmateriaal aangevoerd. Het leek 
wel alsof er binnen geen steen meer op de andere bleef. 
Langzamerhand kreeg het pand vorm. Verrassend genoeg 
ontstond een ander type dakopbouw dan die aan de an-
dere kant van het huizenblok in de Zonnebloemstraat. 
Ik ben benieuwd wat Thijs voor ogen had toen hij aan 
dit project begon en spreek hem in het huis nadat hij de 
zaagmachine even heeft stopgezet. 

Ruimer wonen
Thijs is met zijn gezin van Nijmegen naar Den Haag 
verhuisd omdat hij als freelance consultant waterbe-

heer werkte voor het ministerie van Infrastructuur en 
Waterstaat. ‘Onze dochter ging net naar de middelbare 
school, een mooi moment om te verkassen.’ Ze kochten 
een klein appartement. ‘Mijn idee was: als ik er zelf een 
etage op zet, kunnen we toch ruimer wonen.’ Thijs heeft 
een bouwkundige achtergrond en is ook handig. Dat 
bouwproject ging zo goed dat hij besloot zijn werk voor 
het ministerie voorlopig te verruilen voor opnieuw zo’n 
project, nu in de Akeleistraat. Met zijn studievriend Bart 
heeft hij vervolgens een plan en een ontwerp gemaakt 
en is aan de slag gegaan. 

Nieuwe indeling
De oorspronkelijke boven- en benedenwoning zijn met een 
andere indeling gesplitst. Een deel van de bovenwoning is bij 
de benedenwoning getrokken. De achtergevel is verplaatst 

  MARJA STAM

DUURZAAMHEID

VERDUURZAMEN 
 IS NOG NIET ZO EENVOUDIG 
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en er is een lichtkoepel ingezet. Het woonkamer gedeelte 
is daarbij doorgetrokken naar de tuin. Van dat deel is het 
plafond verlaagd en de vloer verdiept aangelegd, zodat 
de hoogte behouden kon blijven. De constructie boven is 
zodanig dat de bovenburen niet direct in de tuin kunnen 
kijken. Op de stenen wand waar je tegenaan kijkt, komt een 
verticale tuin. Om de indeling optimaal te krijgen moest de 
voordeur verplaatst worden. Vandaar dat de Akeleistraat 
nu begint met nummer 4, gevolgd door nummer 2. 

Het was de bedoeling dat Thijs in de benedenverdieping 
zou gaan wonen, maar na lang beraad hebben hij en zijn 
vrouw de knoop doorgehakt en besloten om dat niet te 
doen. Hij wil graag door met opknappen van huizen en de 
opbrengst van het pand gebruiken om met het volgende 
pand, dat hij inmiddels heeft gekocht, verder te kunnen 
gaan. Daardoor moet hij wel verhuizen naar een andere 
woning dan deze. Het huis in de Akeleistraat maakt hij 
nu dus mooi voor een ander. Zo ligt er een prachtige grijze 
gegoten vloer. ‘Gedurende het proces 
maak je keuzes. De vloer hebben we er 
helemaal uitgehaald en geïsoleerd. Er 
zit vloerverwarming in met de moge-
lijkheid van koeling. Dat waren geen 
economische overwegingen, we zouden 
er immers zelf gaan wonen.’

Warmtepomp
De woning is niet energieneutraal. ‘De gasaansluiting is 
blijven zitten voor het geval het niet zou lukken met de 
warmtepomp. Dat bleek inderdaad een probleem want het 
is moeilijk om aan een warmtepomp te komen. Daar kun 
je een jaar op wachten en die tijd hebben we niet. Het idee 
was om het hele pand van het gas af te halen, maar om 
twee redenen is dat niet gelukt. Het prijskaartje daarvan 
was te hoog voor ons budget, daarnaast is sprake van een 
houten dak. Daar kun je geen standaard warmtepomp 
neerzetten, een passief systeem met natuurlijke lucht-
circulatie resoneert minder. De tuin was een alternatief, 
omdat we er toch zelf zouden gaan wonen. Nu we dat niet 
doen hebben we uiteindelijk gekozen voor een cv-ketel, 
als tussenoplossing. De benedenwoning is wel klaar voor 
de omzetting naar gasloos. Boven lukt dat niet, daar blijft 
een cv-ketel.’

Nestkastjes in de gevel
‘Naast het duurzaam verbouwen, dat wil zeggen energie-
zuinig, wilden we ook iets doen voor de natuur, vandaar 
de nestkastjes in de gevel.’ - In de pui is een aantal stenen 
gemetseld met een gat in het midden. ‘Ik kreeg daar veel 
vragen over. Het blijkt overigens niet voor iedereen aan-
trekkelijk. De fotograaf van de makelaar voor de woning 
hierboven zei bijvoorbeeld: je wilt toch geen vogel in je 
gevel! In de tuin ligt een infiltratiebak, waar via een ont-
koppelde regenafvoer al het water in wordt opgevangen. 
Dat trekt op een natuurlijke manier langzaam in de grond 
en ontlast daarmee de waterzuivering via het riool.’

Stenen dakopbouw
Hoe heeft Thijs voor elkaar gekregen dat er nu een ste-
nen dakopbouw staat, wil ik weten. ‘We hebben er negen 
maanden over gedaan om een vergunning te krijgen. 
Aanvankelijk wilde de gemeente dezelfde opbouw als 
de rest van het blok in de Zonnebloemstraat. Dat wilden 

wij niet. Een belangrijk argument voor 
ons was het zicht op het huis vanuit de 
Klaverstraat. Een ander argument was 
dat ons omringende buurtbewoners het 
met ons eens waren. Bart had een ijzer-
sterk ontwerp gemaakt dat de gemeente 
uiteindelijk overtuigde. Omdat het een 
hoekpand is, wilde de gemeente de enige 
uitzondering op het beleid maken. We 

hebben een stenen kader moeten maken rond de ramen 
linksboven, om dat te markeren.’ 

Inmiddels is de bovenwoning klaar 
en verkocht. Thijs verwacht dat de 
benedenwoning begin mei klaar is en 
in de verkoop kan. Daarmee komt een 
einde aan ruim een jaar klussen en 
is hij veel verbouw-kennis wijzer. Hij 

vindt het jammer dat hij niet in de Bloemenbuurt gaat 
wonen, al is dat een weloverwogen keuze. Met een beetje 
weemoed gunt hij het huis aan nieuwe bewoners. In de 
buurt zullen de kinderen vooral Forrest, de prachtige 
Australian Shepherd van Thijs, missen. Ze hebben hem 
af en toe met veel plezier uitgelaten. Op naar de 
volgende uitdaging.

‘AANVANKELIJK WILDE 
DE GEMEENTE DEZELFDE 
OPBOUW ALS IN DE REST 

VAN HET BLOK’

Ж

DAKO PBO U W N E STK ASTJ E S I NTE R I E U R
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Bij de Be Pals Prinses Juliana Scouts besteed je je vrije tijd van Bever 
tot Roverscout op een actieve en uitdagende manier. Scouts hebben 
veel plezier met elkaar en leren samenwerken en respect hebben voor 
de  ander.  Je krijgt de ruimte om te ontdekken en te leren.  

Dan ben je bij ons aan het juiste adres!

 Zaterdag van 10:00-12:30 uur: 
  Beverbabbelaars Bevers, meisjes en  jongens van 5 tot 7 jaar
  Speurdershorde Welpen, jongens van 7 tot 11 jaar
  Zonnestralen Welpen, meisjes van 7 tot 11 jaar

 Zaterdag van 14:00-16:30 uur: 
  Woudwachters Welpen, meisjes en jongens van 7 tot 11 jaar
  Bosgeuzen Scouts, jongens van 11-15 jaar
  Phoenixvendel Scouts, meiden van 11-15 jaar

 Vrijdag van 19:30-22:00 uur: 
  Dhaulagiri Explorers, meiden en jongens van 15 tot 18 jaar

SCOUTINGGROEP  
BE PALS PRINSES JULIANA

Ons groepshuis vind je aan de 
Laan van Poot 93 (tegenover de 
speeltuin in de Bosjes van Poot). 

Kijk voor meer informatie op 
onze website www.bepals.nl of 
neem telefonisch contact op met 
Roger Gielisse via 06-5066 5589.

ONTDEKKEN
DIE SCOUTING HEET?

WIL JIJ DE WERELD 
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  M I D J O U R N E Y X D E S I G N I N K

Ontspullen
‘Zijn we uitgewerkt?’ vroeg de mevrouw achter de 
balie breed lachend. Ik had net drie laptoptassen 
binnengebracht in de kringloopwinkel Fahrenheitstraat. 
Twee waren zelfs nog nooit gebruikt. Thuis lagen er 
nog twee. Nadat onze boemerangkinderen het huis 
aan de Laan van Meerdervoort voor de tweede keer 
verlaten hadden, zijn we aan het ruimen geslagen. 
Onvoorstelbaar hoeveel spullen je in de loop der 
jaren vergaart.

Tegenwoordig ben je goed bezig - voor de 
minder bedeelde medemens en het milieu - als 

je gaat ontspullen. Spullen naar Schroeder brengen 
geeft inderdaad een goed gevoel. Maar ontspullen 
betekent ook afscheid nemen van good memories. 
Zo trof ik in een hoekje van de kelder een oude 
loopwagen van Ficher Price aan, 27 jaar oud, 20 jaar 
niet gebruikt. Met pijn in mijn hart reikte ik naar het 
karretje met de rode zitting, maar bedacht me. Ach, 
hij staat toch niemand in de weg. 

AD-je wordt geschreven door buurtbewoner en 
redactielid Annemarie Dracht

AD-JE

WIJKWIJS PUZZEL
Musica, maestro! Meer zeggen we er dit maal niet over. Oplossing elders in het blad. Succes!

Verticaal: Regenboog maar dan voor je oren. 

1. Met deze g- of f- kun je geen deur openen.
2. Alleen deze jongen mag hierop naar boven.
3. Chic, meerstemmig wapentuig.
4. Stevige vruchtenplank met streepjes.
5. Zit het hele ensemble hier tegelijk uit te eten?
6. Kubus instrument met gaatjes. 
7. Is meppen de kern van deze baan?
8. Alle klanten waaien weg, zodra dezen beginnen te toeteren. 
9. Klinkt als voorspel, maar kan heel goed op zichzelf staan. 
10. Zo noem je een smak tijdens een rustmoment.

1

2

3

4

5

6

7

8

9

10

27WIJKWIJS  NO 2  2023



‘IN DE ZOMER BLOEIT DE HEI PAARS 
EN WAAN JE JE OP DE VELUWE’

NATUUR

Iedereen uit de Bloemenbuurt komt er wel eens langs: Wapendal, dat mooie maar ontoegankelijke 
stukje natuurschoon bij de Bosjes van Pex. Als je het geluk hebt om daar tegenover te wonen, kun 
je de natuur in alle jaargetijden van dichtbij volgen. Linda Dirkse en haar partner Wout van Kuijen, 
beiden geboren en getogen Hagenaars, zijn zulke geluksvogels. 

HAAGS 
NATUURSCHOON 
OM DE HOEK

 J U L I E  PLU IJ M E RS   K AR E L VAN D E R B E NT E N L I N DA D I R KS E
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Maar weinig mensen in Den Haag kijken, zodra ze in het 
voorjaar ‘s morgens de slaapkamergordijnen opentrekken, 
of er al jonge vosjes zijn te bespeuren in het vossenhol 
aan de overkant van hun huis. Linda doet dat al 32 jaar. 
Haar woning ligt dan ook op een bijzondere locatie: de 
Ereprijsweg. Linda: ‘De eerste jaren dat ik hier woonde, zag 
Wapendal er heel anders uit. Er zaten zoveel fazanten, dat 
ze geregeld op de oprit van ons huis liepen. Ook stikte het 
van de konijnen. Er stond toen nog veel brem in Wapendal 
en het was zo dicht begroeid met gras, bomen en allerlei 
struiken dat ik het verkeer van de Daal en Bergselaan 
niet kon zien. De oorspronkelijke duinbegroeiing, zoals de 
duinheide, was in de loop der jaren helemaal verdwenen.’

Oerduin bedreigd
Wapendal is een klein eeuwenoud duingebied van bijna 4 
ha dat een restant vormt van een oude kalkarme strandwal 
(een smalle duinrug). Dezelfde strandwal overigens als die 
waarop het Binnenhof is gebouwd. De wal grensde aan 
een wat lager gelegen strandvlakte met een poel. Vroeger 
werd zo’n natte plek ‘wapel’ genoemd. Daar is de naam 
Wapendal van afgeleid. Boeren uit de omgeving lieten 
hier destijds hun vee grazen en drinken.

Door de nieuwe stadsuitbreidingen in de jaren 1920 - 1930 
(zoals de Bloemenbuurt) was een groot deel van de oude 
duinen veranderd in woonwijken en daardoor ontstond het 
plan voor ’Het Wapendal’. Door toedoen van de Algemene 
Vereniging voor Natuurbescherming voor ’s-Gravenhage 
en Omstreken werd in 1927 door de Haagse gemeenteraad 
besloten dit kleine gebied als natuurmonument te behouden, 
omdat de bijzondere waarde ervan toch wel werd erkend. 

Beschermd door Natura 2000
Tegenwoordig is Wapendal, net als het Westduinpark en 
de Bosjes van Poot, onderdeel van het Natura 2000-gebied. 
Dat betekent dat de bescherming en instandhouding 
op Europees niveau zijn vastgelegd. Vanwege de grote 
kwetsbaarheid en de beperkte oppervlakte is Wapendal 
niet toegankelijk voor publiek. 

In de periode 2007 - 2012 zijn door de gemeente ingrijpende 
maatregelen genomen om de achteruitgang van het gebied 
te keren. Er kwam een beheerplan. Planten en struiken 
die niet in het gebied thuishoren zijn weggehaald en 
bomen zijn gekapt. Bij grote stukken duin is de bovenste 
bodemlaag verwijderd. Sindsdien is de kwaliteit van het 
gebied erop vooruitgegaan en de plantengroei gevarieerder 
geworden. Sinds jaren verrichten enthousiaste vrijwilligers 
inventarisaties, ook monitoren zij het duingebied. Er wordt 
onder andere pleksgewijs gemaaid en in de winter grazen 
er Shetland pony’s. Die eten ongewenste plantensoorten 
op en zorgen er met hun hoeven voor dat het duin open 
en afwisselend blijft.

'Toen in november 2007 voor het eerst de pony’s in Wa-
pendal werden losgelaten was dat een echte  happening,’ 
herinnert Linda zich. ‘De hele buurt was uitgelopen en de 
pers was erbij. Een in natuurbeheer gespecialiseerd bedrijf 
zorgt voor het welzijn van de pony’s. Ze zijn gewend om 
buiten te leven en bij slecht weer hebben ze voldoende 
schuilmogelijkheden. Ook is er een drinkwatervoorzie-
ning. Ze worden geregeld gevoerd door bezoekers, maar 
dat is natuurlijk niet de bedoeling.’

Biologische diversiteit
Zo klein als het gebied is, herbergt het een enorme bio-
logische diversiteit. Er komen ontzettend veel dieren 
en wel 150 verschillende plantensoorten voor. ‘In het 
voorjaar kunnen we, heel vroeg in de ochtend, de jonge 
vosjes voor hun hol zien spelen,’ vertelt Linda enthousiast. 
‘Vossen hebben één keer per jaar een nest met zo’n drie à 
vier welpen. De buizerds die er zitten krijgen in dezelfde 
periode hun jongen en de vogelaars staan hier dan met 
velen aan het hek om met hun telelenzen de mooiste 
plaatjes te schieten. In de zomer bloeit de hei paars en 
waan je je op de Veluwe.’ 

In het gebied leven speciale vlinders, libellen, sprinkhanen, 
hagedissen en vleermuizen. En behalve de buizerd komen 
er veel andere vogels: ‘De grote bonte specht laat regelmatig 
van zich horen en laatst hadden we zelfs een houtsnip 
in de tuin. Aan de hand van de app op mijn smartphone 
detecteer ik de vogels die ik nog niet herken. Helaas zijn 
de fazanten door toedoen van de vossen verdwenen.’

Volgens Linda is het elke dag genieten. Het is heel bijzon-
der dat er bij onze wijk zo’n mooi natuurgebied is.

Ж

BEHEERPLAN WAPENDAL
De Gedeputeerde Staten van de provincie Zuid-Holland 

hebben op 6 februari 2023 de planperiode voor het beheer 

van het Westduinpark & Wapendal verlengd voor een perio-

de van 2 jaar, of tot de datum waarop een nieuw beheerplan 

wordt vastgesteld.
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Vanuit hun woning aan de Klaverstraat kijken Anje en Paul Broekman prachtig over de gemeen-
schappelijke binnentuin achter het huis uit. Het was ook een belangrijke reden waarom ze 33 jaar 
geleden voor dit huis zijn gevallen: die ligging. 

Het huis was niet groot, dan hadden ze naar eigen zeggen 
beter in Benoordenhout kunnen blijven wonen, maar die 
ruimte om het huis die deed het hem. Achterom helemaal 
vrij door het grote binnenplantsoen en aan de voorkant 
vrij omdat alleen het Segbroek College daar ligt. En dan 
natuurlijk wat de wijk zo aantrekkelijk maakt voor ie-
dereen die er woont: de zee op wandelafstand, winkels 
en scholen om de hoek, en het gemakkelijke contact dat 
je legt in de buurt. 

Gemeenschapszin
‘Aan de binnentuin gaat dat contact bij wijze van spreken 
vanzelf,’ vertelt Anje, ‘helemaal met jonge kinderen in huis. 
Vooral in de zomers is het fantastisch, kinderen lopen 
dan vrijuit het huis uit aan de achterkant, het plantsoen 
maakt dat je een enorme achtertuin hebt waar van alles 
kan. De kinderen leren er fietsen, bouwen hutten, voet-
ballen er met elkaar en spelen verstoppertje. Voordat je 
op vakantie ging, zette je er nog even de tent op of klapte 
je de vouwwagen uit om te controleren of alles in orde 
was. Zo leefde je soms de hele dag achterom, je merkte bij 
wijze van spreken ’s avonds pas dat de voordeur de hele 
dag niet van het slot af was geweest.’

De Parkcommissie, een club betrokken bewoners, orga-
niseert jaarlijks in de zomer een feest voor alle bewoners 
aan het binnenplantsoen. Een springkussen brengt het 
nodige vertier voor de kinderen, de ouderen vermaken 
zich rondom de barbecue met een pubquiz. Er is wel 

eens een Halloweenfeest gehouden, een initiatief van 
Amerikaanse bewoners, en met Pasen worden paaseitjes 
verstopt en gezocht.

Iedereen die dat wil zit in de Parkmail, dat stamt nog uit de 
tijd dat niemand nog gehoord had van WhatsAppgroepen. 
‘De Parkcommissie houdt ook de vinger aan de pols als er 
eens wat aan de hand is,’ merkt Paul op. ‘De openheid van 
de binnentuin maakt de huizen wel inbraak gevoeliger. 
Dat is jammer, maar in tijden dat het nodig was, hebben 
we met elkaar wel een nachtwacht georganiseerd.’

Woonplezier
Je moet ervan houden, om aan de gemeenschappelijke 
binnentuin te wonen. Het geeft misschien wat meer la-
waai dan elders, maar blijkbaar weerhoudt het niemand 
om ervoor te kiezen, de generaties wonen er nog steeds 
door elkaar heen. ‘En wij wonen er zeker niet het langst,’ 
lachen Anje en Paul. Het woonplezier is nog net zo groot 
als toen ze er ruim 30 jaar geleden neerstreken. In hun 
tuin zal dan ook geen dikke heg komen aan de achterkant 
voor meer privacy. Wel vind je in het binnenplantsoen de 
minibieb die twee buurtbewoners zelf in elkaar hebben 
gezet. Opmerkelijk toch, de meeste van die ruilbiblio-
theekjes staan immers op de stoep voor het huis.

En wat ook wel lekker is, je hoeft niet bij toerbeurt het gras 
te maaien. De gemeente zorgt voor het onderhoud 
van het groen in de binnentuin.

  H E N K-JAN KO K    AN N E MAR I E VAN O O RSC H OT

HUIZEN VERTELLEN - DEEL 1

SOMS GAAT IN DE ZOMER 
DE HELE DAG
DE VOORDEUR 
NIET VAN 
HET SLOT

Ж
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Laan van Meerdervoort 709  |  2564 AC Den Haag  |  Tel. 070 - 346 93 08  |  info@vanpeppen.nl

Verzekeringen  |  Pensioenen  |  Hypotheken  |  www.vanpeppen.nl

sinds 1945

Al 100 jaar verrassend goed in Den Haag

Van Boetzelaerlaan 1 • Den Haag 
070-3558400 

info@korffdegidts.nl 
www.korffdegidts.nl

Dé makelaar die Dé makelaar die 
blijft verrassen!blijft verrassen!

32 WIJKWIJS  NO 2  2023



Het huis van Anje en Paul Broekman ligt in een van de twee bijzondere woongebieden die tussen 
de Laan van Meerdervoort en de Klaverstraat. Een artikel in de Haagsche Courant van 25 mei 1925 
meldt dat het ‘Uitbreidingsplan Laan van Meerdervoort III’ is gewijzigd. De Fuchsiastraat zal van-
af de Zonnebloemstraat niet langer rechtdoor lopen naar de Rozenstraat, maar ter weerszijden 
van het Chrysantplein zullen twee carrés komen.
 
In de gratis verspreide Bouw- en Woninggids, die ook in mei 
1925 verscheen, berichtte het Bouwkundig Bureau George 
Th. Meijer & Zonen dat het tot dan toe niet mogelijk was 
om kopers: ‘aan de achterzijde van hun huis een aardig 
en vrij uitzicht te bezorgen. Reeds lange tijd werd naar 
dit probleem een goede oplossing gezocht, hetgeen geen 
gemakkelijke taak bleek te zijn. Thans is het aan de Gem. 
dienst der Stadsontwikkeling en Volkshuisvesting gelukt, 
ook dit probleem op te heffen, hetgeen dan ook terecht 
mag worden beschouwd als een algeheele omwenteling 
in den heerenhuisbouw.’ Deze vorm van stedenbouw is in 
plannen naar ontwerp van stedenbouwkundige Cornelis 
van Eesteren (1897 – 1988) in 1935 voor Amsterdam West 
op grote schaal toegepast.

Gemeenschappelijke binnentuin
In de Haagse Bloemenbuurt zijn de groene binnenter-
reinen op twee plaatsen van buitenaf te bereiken. Deze 
architectuur werd gezien als ‘een novum voor Den Haag’. 
Vergeleken met een doorgaande Fuchsiastraat scheelde 
dat 20 woningen en het plan werd gezien als een vorm 
van stedenbouw waarbij de woningen ‘meer licht en lucht 

ontvangen dan in de benepen bouworde van evenwijdig 
loopende straten’. Die kwaliteit werd gezien als com-
pensatie omdat minder woningen op die locatie konden 
worden gebouwd.

Het lag in de bedoeling om op de twee bijna vierkante 
terreinen aan de buitenkanten huizen te bouwen en het 
resterende binnenterrein als plantsoen aan te leggen, 
elk circa 4.000 m2 groot. Zoals op bijgaande tekening 
is aangegeven, is dat ook zo uitgevoerd. De woningen 
zijn ontworpen door het Haagse architectenbureau J. 
en J.A. van der Hoek. In totaal werden 102 woningen 
in 3 en 2 bouwlagen voor respectievelijk ƒ 7.500,- en  
ƒ 5.850,- verkocht.

Weldadige sfeer
Bij de uitwerking van de plannen zijn de woningen rond 
het groen wat smaller dan de woningen in het aangren-
zende bouwblok met een plat dak, waardoor toch evenveel 
woningen konden worden gebouwd. In de afgelopen 100 
jaar is rond de groene binnenhoven een weldadige 
sfeer van buitenleven ontstaan.

 OT TO DAS |  TE KE N I N G VAN D SO (D I E N ST STE D E L IJ KE O NT WI KKE L I N G) B E WE R K T D O O R OT TO DAS

HUIZEN VERTELLEN - DEEL 2

TWEE GROENE CARRÉS

Ж
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Johannes Kirpestein uit de Anjelierstraat is mede-eigenaar van Est968, een ‘portable wine-
bar’ die een positieve impact wil maken op klimaat en natuur.

Het idee om iets met wijn te gaan doen werd geboren 
toen Johannes en zijn vriendin Fanny een paar maan-
den in Georgië woonden. ‘We liepen toen met het idee 

rond om daar te blijven en een wijngaard te kopen. Ik 
kon echter kort daarna een goede baan krijgen in Den 
Haag en een maand nadat we hier aangekomen waren, 

PORTABLE 
WINEBAR

 TAKE PAD D I N G    K AR E L VAN D E R B E NT

ONDERNEMERS UIT DE BUURT

NEDERLANDSE NATUURWIJN: 
LEKKER ÉN DUURZAAM
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werd Fanny zwanger. Ik werkte voor de Britse ambassade 
in Den Haag, samen met mijn collega Christian, een on-
dernemende creatieveling, en onze toenmalige stagiair, 
Matthew, een natuurwijn-expert. 

De start van Est968
Vlak nadat covid alles had platgelegd, bespraken ze 
met elkaar dat het toch mogelijk moest zijn om een glas 
wijn te drinken en tegelijkertijd een positief effect op 
de natuur en het klimaat te hebben. ‘En daarom hebben 
we Est968 – de naam verwijst naar de eerste sporen van 
wijnbouw in Nederland – opgericht,’ vertelt Johannes, ‘met 
het idee om zo duurzaam mogelijk te werk te gaan en de 
winst in projecten te stoppen die de natuur beschermen. 
Fanny, die duurzame ontwikkeling heeft gestudeerd 
in Montreal, suggereerde toen dat als we onze impact 
echt wilden minimaliseren, we ons op Nederlandse wijn 
moesten focussen. Immers veel klimaatimpact wordt 
gemaakt door het transport van wijn over de wereld. 
Matthew, die al behoorlijk met wijn bezig was, wees ons 
op de mogelijkheden van natuurwijn. Direct na zijn stage 
heeft hij een scholarship aan John Hopkins University 
in de Verenigde Staten aan de kant geschoven en is hij 
‘voor noppes’ op een wijngaard in Italië gaan werken om 
het vak beter te leren.’

Wat is Natuurwijn 
Natuurwijn is een wijn waarbij de wijnmaker zo min 
mogelijk heeft ingegrepen. Er is niets bijgestopt, niets 
uitgehaald en niets verdoezeld. ‘Op nagenoeg elk product 
in de supermarkt staat een ingrediëntenlijst vermeld, 
behalve bij wijn,’ aldus Johannes. ‘In sommige wijnen 
zitten wel 50 toevoegingen, allemaal bedoeld om het 
productieproces zo gecontroleerd (en goedkoop) mogelijk 
te laten verlopen. Het gaat bijvoorbeeld om de toevoeging 
van veel extra sulfiet, allerlei smaakstoffen en vaak ook 
eiwit om de wijn te ‘klaren’; kleine zwevende deeltjes die 
de wijn instabiel of troebel kunnen maken klonteren zo 
samen. Hierdoor is wijn in veel gevallen ook niet vegan. 
Bij natuurwijn worden deze stoffen allemaal niet toe-
gevoegd en wordt gebruik gemaakt van gistcellen die 
van nature op de druivenschil zitten. Doordat er geen 
bestrijdingsmiddelen worden gebruikt is de kans op een 
misoogst groter, waardoor natuurwijn wel duurder is dan 
‘normale’ wijn. Natuurwijn wordt niet gefilterd waardoor 
deze vaak troebeler is. Eigenlijk is het de wijn zoals die 
gemaakt werd vóór de industriële revolutie,’ zo besluit 
Johannes zijn uitleg.

Steeds meer collega’s
Ze hebben wat onderzoek gedaan en zijn uiteindelijk in 
de auto gesprongen om Nederland te doorkruisen op zoek 
naar natuurwijngaarden. ‘We hebben weleens uitstapjes 
gemaakt in België, Frankrijk en Italië, maar wilden ons 

op Nederlandse (en misschien Belgische) wijn focussen. 
Toen het onderzoek was afgerond (wat geen straf was) 
kwamen we erachter dat Niels van Laatum, een bekende 
natuurwijnexpert, vlak bij ons in de buurt woont. Hij had 
net een boek over Nederlandse natuurwijn gepubliceerd 
en was tweede geworden bij het Nederlands kampioen-
schap wijnproeven. Niels is vanaf ons eerste evenement 
bij Est968 betrokken geraakt. Later zijn Adrien uit Hong 
Kong (zijn ouders hadden daar jaren een wijnhandel), en 
Saule uit Litouwen ook deel gaan uitmaken van het team.’ 
 
Wijn, muziek en eten
In eerste instantie was het idee om een wijnbar op te 
richten, maar tijdens verschillende proeverijen die wer-
den georganiseerd om het concept te testen kwamen 
ze erachter dat het idee van een ‘portable winebar’ het 
meest aansprak. Vanaf eind 2021 hebben ze een hele reeks 
evenementen en proeverijen georganiseerd, telkens met 
een andere 'twist'. Met chocolade sommeliers Raymond 
en Sanna van de Chocolate Shop op de Mient deden ze 
pairings van chocolade en Nederlandse natuurwijn. In 
verschillende restaurants organiseerden ze proeverijen en 
foodpairings met hun wijnen. En tijdens salonconcertjes 
maakten muzikanten aan de hand van de smaak van de 
verschillende wijnen muziek. Ook hielden ze in Parijs een 
Nederlandse natuurwijn proeverij. ‘Dat was een mooie 
test die de wijn met verve doorstond,’ aldus Johannes.

Tot de zomer van 2022 zat de agenda overvol met online 
leveringen, B2B verkoop, evenementen, proeverijen, 
markten. ‘We zaten echt elk weekend vol, wat naast het 
reguliere werk eigenlijk te veel werd. Dus eind 2022 be-
sloten we een winterpauze in te lassen. We hebben het 
nu weer opgepakt, maar de webshop is eruit, we richten 
ons vooral op privé- en bedrijfsproeverijen en evene-
menten. Met zo nu en dan weer één van onze publieke 
wijn-food-muziek-chocola-en-andere pairing avonden.’ 
In de toekomst willen ze een crowdfunding starten om 
een busje aan te schaffen. ‘Dat willen we ombouwen tot 
een ‘echte’ portable wijnbar. Dan kunnen we echt het 
land door!’ 

Ж

INFORMATIE

De wijn van Est968 is onder meer te koop bij SunSunCoffee 

op het Goudenregenplein. Voor een natuurwijn-evenement 

op maat kunnen je mailen naar johannes@est968.nl. 

Wil je meer weten over natuurwijn? Lees het boek Natuurwijn 

– Een helder verhaal over troebele wijn van Niels van Laatum.
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LUCHTGEDROOGD PREMIUM HARDHOUT

info@slowwwood.nl   www.slowwwood.nl

Ons Eucalyptus haardhout komt uit Zuid-Afrika uit goed georganiseerde bronnen.
Deze plantages zijn FSC® 100% gecertificeerd. Het FSC-keurmerk van de Forest Stewardship Council®
geeft aan dat het hout afkomstig is uit een bos dat onafhankelijk is beoordeeld als een goed beheerd bos,

volgens normen voor milieu (duurzaam), sociale omstandigheden en economie.

Daarnaast steunt SlowWwood de lokale gemeenschappen door opleiding en begeleiding in
bosbeheer, werkgelegenheid en woonruimte. Het resthout wat tijdens de productie van ons hoofdprodukt

(hout voor GWW-sector) vrijkomt wordt verwerkt naar haardhout. Gekloofd en in kratten gepakt.

Brandeigenschappen
De Eucalyptus soorten die wij gebruiken hebben een gemiddelde dichtheid van 900 kg/m³ en

branden daardoor 2 keer langer dan de gebruikelijke hardhout soorten zoals eiken, beuken of essen.

De SlowWwood Eucalyptus soorten hebben een calorische waarde van 21,3 MJ/kg en geeft
warmte wat gelijk staat aan 400 m³ gas. Een gemiddeld gezin verbruikt 4-6 m³ gas per dag

voor verwarming en met de huidige gasprijs geeft dit een behoorlijke besparing.

Hout stoken en CO²
Wanneer hout verbrand wordt komt er CO² (kooldioxide) vrij en ook tijdens het vervoer 

naar uw kachel is er CO² uitstoot. Door aanplanting en teruggroei in onze plantages wordt 
CO² gebonden en O² (zuurstof) uitgestoten. In de plantages worden ongeveer 1000 bomen
per hectare (1 hectare = 1,5 voetbalveld) aangeplant en deze binden 20 ton CO² per hectare

per jaar, dus na 15 jaar (kapleeftijd) hebben zij 300 ton CO² per hectare vastgelegd.

Als we uitgaan dat een kubieke meter Eucalyptus hout bij verbranding ongeveer 450 kg CO²
uitstoot, dan valt dit in het niet bij de hoeveelheid CO² die gedurende de groei gebonden wordt.

Wij kunnen dan ook stellen dat deze haardhoutvariant CO² neutraal is!

Voordelen van SlowWwood openhaardhout

Uit duurzaam bosbeheer

Brandtijd 2 keer langer dan Europese hardhout

Makkelijk aan te steken

Vochtpercentage < 20%

Zon- en luchtgedroogd

Niet ovengedroogd dus geen CO² uitstoot

Gewicht van 600-625 kg per krat

Uit voorraad leverbaar bij u thuis

Voordeligste op de markt

Aanbiedingen vanaf 5 kratten

De afmeting van de kratten zijn 80 x 120 x 120 cm

Totaal 1,15m³
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POSTADRES / SECRETARIAAT

Leen van der Heijdt
Anemoonstraat 25 - 2565 DD  Den Haag

 070 - 360 37 25 (dinsdags 10.00 - 12.00 uur)
 wijkberaad@dehyacint.nl

    dehyacint.nl
      facebook.com/bloemenbuurt

   twitter.com/wbbloemenbuurt

   Hoplr.com/bloemenbuurt

BESTUUR

Jan Vonk, voorzitter
 voorzitter@dehyacint.nl

Geert van Drimmelen, penningmeester
 penningmeester@dehyacint.nl

Marja van der Werf, bestuurslid communicatie
tevens waarnemend secretaris

 marjavanderwerf@dehyacint.nl

Marcel van Guldener, bestuurslid
tevens contactpersoon stakeholders in de Bloemenbuurt

 marcelvanguldener@dehyacint.nl

Paul van den Berg, bestuurslid
tevens bestuursvertegenwoordiger wijkgebouw en 
bestuursvertegenwoordiger Werkgroep Omgevingswet

 paulvandenberg@dehyacint.nl

Paul Verdiesen, bestuurslid
tevens beheerder Fietsenstalling Goudsbloemlaan

 paulverdiesen@dehyacint.nl

Frank Dessens, bestuurslid
 frankdessens@dehyacint.nl

LOKAAL 7

Informatie en reserveringen
Jaimy van Kempen  lokaal7@dehyacint.nl

BEHEER WIJKCENTRUM

zaalhuren@dehyacint.nl

WERKGROEPEN

WG VERKEER + RUIMTELIJKE ORDENING

Frank Dessens    frankdessens@dehyacint.nl
 

BLOB (DUURZAME BOMEN- EN BLOEMENBUURT)
Lars Nanninga  duurzameblob@gmail.com

    www.facebook.com/duurzameblob/

WERKGROEP VERKENNING OMGEVINGSWET
Johan van Arragon  johanvanarragon@gmail.com

WIJKBERAAD BLOEMENBUURT 'DE HYACINT'

GEMEENTELIJK CONTACTCENTRUM 

 140 70  (keuzemenu)    denhaag.nl 

 contactcentrum@denhaag.nl 

 

STADSDEELKANTOOR SEGBROEK

Fahrenheitstraat 190, 2561 EH  Den Haag 

 140 70 

STADSDEELWETHOUDER

Robert van Asten   robert.vanasten@denhaag.nl 

 

SERVICEPUNT XL

Voor vragen over zorg, werk, financiën, jeugd, ouder worden 

en vrijwilligerswerk. Wijkcentrum ’t Lindenkwadrant

 wijkcentrumlindenkwadrant@voorwelzijn.nl

    voorwelzijn.nl

BURENHULP

 070 – 336 47 16

SPOEDEISENDE HUISARTSENHULP 

Avond, nacht, weekend

 070 - 346 96 69 

  

ALARMNUMMER HULPDIENSTEN

 112 

 

POLITIE (GEEN SPOED) 

Bureau Segbroek 

 0900 - 8844 

WIJKAGENT

Zuhal Gunes zuhal.gunes@politie.nl

 

BRANDWEER (GEEN SPOED)

 0900 - 0904

DIERENAMBULANCE DEN HAAG E.O. 

Avond, nacht, weekend 

 070 - 328 28 28 

 

WIJKBUS SEGBROEK 

Aanmelden en informatie (ma – vr, 08.00 - 10.00 uur) 

 070 - 368 50 70 

AV 070 (VOORHEEN TAXIBUS) 

 0900 - 0345

GROF VUIL 

Op afspraak gratis opgehaald

 070 - 366 08 08 
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  ANJ E B RO E KMAN

O zo makkelijk te maken!
Groenteschotel uit de oven
Uitgebreid kokkerellen is natuurlijk heerlijk als je van koken 
houdt. De voorpret van het verzinnen van het menu. Het 
kopen van alle ingrediënten. Snijden, bakken, mengen en 
in de pannen roeren dat het een lieve lust is. Al die geuren… 
Maar soms is het lekker om even snel iets makkelijks klaar 
te maken. Een simpel gerecht, zoals deze groenteschotel 
voor twee personen. 

Ingrediënten
1 courgette; 1 rode en 1 gele paprika; 5 middelgrote aard-
appelen, ongeveer 400 gr; 3 eieren, liefst biologisch; 2 
tenen knoflook; 100 gram geraspte kaas, 100 ml slagroom; 
peper, zout, nootmuskaat en 1 el Provençaalse kruiden.

Bereiding
Schil de aardappelen, kook ze gaar, giet af en laat afkoelen. 
Rasp de courgette in dunne schijven en snijd de paprika's in 
kleine stukjes, net als de knoflook. Laat een klont boter met 
olijfolie in een koekenpan heet worden. Doe de courgette, 
paprika en knoflook erin met wat peper, zout en de kruiden, 
en bak kort aan. Verwarm intussen de oven voor op 195 gr. 

Klop de eieren en meng de room en de helft van de geraspte 
kaas erdoor met wat nootmuskaat. Vet een ovenschaal in met 
boter. Leg op de bodem de aardappelen in schijfjes, doe 
daarop de groenten en giet dan het eiermengsel erover. 
Bedek met de andere helft van de kaas. Zet ongeveer 20 
à 30 minuten in de oven tot de bovenkant goudbruin is.  

Wat eet de 
Bloemenbuurt?

COLOFON

REDACTIE  
Elisabeth van Elsen | Take Padding |  
Dick van der Zwaard | Anje Broekman | Dave Heins 
Annemarie van Oorschot | Julie Pluijmers 
Marja Stam | Marija Kocetanovic

REDACTIEADRES  
Anemoonstraat 25  | 2565 DD Den Haag 

redactiewijkwijs@gmail.com

UITGAVE | Wijkberaad Bloemenbuurt De Hyacint 
Jaargang 45 - nummer 2 - mei 2023 

OPLAGE EN FREQUENTIE | 3000 exemplaren
Verschijnt 5 x per jaar in de maanden 
maart, mei, juli, oktober en december

BEZORGING | Marianne Wijsman  
 070 – 363 58 95
 bezorgingwijkwijs@dehyacint.nl 
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ADVERTEREN IN WIJKWIJS IN 2023  
F B x H  1  NR.   5 NRS. 
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AZ 190 x 277 mm € 157,50 €  710

COPYRIGHT  
Overname van foto’s, artikelen of gedeelten daarvan 
is alleen toegestaan na schriftelijke toestemming van 
de redactie en met bronvermelding.

REACTIES EN INGEZONDEN BIJDRAGEN  
Anonieme inzendingen worden geweigerd. De re-
dactie behoudt zich het recht voor niet-inhoudelijke 
wijzigingen aan te brengen, teksten in te korten of 
bijdragen te weigeren.

WERKEN EN VERGADEREN IN JE EIGEN WIJK!  
Lokaal 7 is een open lichte ruimte (± 80 m2) op de eerste 
etage van het wijkgebouw aan de Anemoonstraat 25 
met vergaderwerkplek en workshopfaciliteiten. Er kan 
vergaderd worden door groepen tot 30 personen en 
er zijn 4 flex(werk)plekken ingericht voor maximaal 8 
personen per dag. De basisvoorzieningen omvatten 
het gebruik van internet via Wifi, printer, flip-over en 
koffie/thee. Een beamer is in overleg beschikbaar.

Voor vragen, tarieven of reserveringen kunt u mailen 
naar Jaimy van Kempen:  lokaal7@dehyacint.nl

SLUITINGSDATUM KOPIJ
4 juni 2023 

VERSCHIJNINGSDATUM WIJKWIJS NR. 3
30 juni 2023 1. MuzieKsleutel; 2. ToonLadder; 3. CAnon; 4. NoteNbalk; 

5. OrKestbak; 6. BloKfluit; 7. SLagwerk; 8. KopErblazers; 
9. PrelUde; 10. InteRval. Oplossing: Klankkleur.

WIJKWIJS PUZZEL | OPLOSSING
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Weg met die rommel! 
Zaterdag 18 maart was de landelijke Opruimdag. Overal in 
Nederland ruimden wijkbewoners, scholen, bedrijven en 
organisaties het zwerfafval in hun omgeving op. Ook in de 
Bloemenbuurt heeft een groepje bewoners de handen 
uit de mouwen gestoken. Gewapend met vuilniszakken, 
handschoenen en prikstokken gingen zij het zwerfafval op 
het pad rondom het Stokroosveld en in omliggende straten 
te lijf. Hoewel de Bloemenbuurt natuurlijk een heel nette 
wijk is, mocht de oogst er toch zijn: snoepwikkels, stukken 
papier, plastic en honderden sigarettenpeuken… Enfin, het 
was even aanpoten maar vooral gezellig, en, heel belangrijk, 
met koffie en gebak voor en na! 

Opruimdag

Tekenwedstrijd
  MARJA VAN D E R WE R F   G E E RT VAN D R I M M E LE N 

  E L I SAB E TH VAN E L S E N   MARG R I E T S NATE RS E 

DAAN (10 JR)

NOAH (10 JR)

FIENE

FELINE (9 JR)

JULIA (9 JR)

ISAURA (11 JR)

FAYE (11 JR)

DAANTJE (8 JR)

TESS (9 JR)

BO (10 JR)

De tekenwedstrijd uit Wijkwijs 1 heeft een mooi resultaat 
opgeleverd. Aangespoord door leerkracht Marjolein 
Jansen hebben leerlingen van de Zonnebloemschool 10 
fantastische tekeningen gemaakt. Dank jullie wel Isaura, 
Bo, Julia, Tess, Fiene, Feline, Faye, Daan, Noah en Daantje!

Beeldend Kunstenaar Margriet Snaterse is bezig deze 
prachtige tekeningen tot een kunstwerk te maken. Na groen 

licht van het Wijkbestuur De Hyacint zal zij het ontwerp op 
houten panelen schilderen. Deze zullen worden bevestigd 
op de kale muren van de veranda in de Hyacinttuin. Zo 
wordt deze plek omgetoverd tot een kleurrijke, vrolijke 
verblijfplaats.

Daarna nodigen we iedereen uit voor de feestelijke ont-
hulling! 
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Laan van Meerdervoort 708a  -  2564 AM Den Haag 

Tel: (070) 368 94 96

E-mail: info@belderbos.nl  -  Internet: www.belderbos.nl

VAN VERKOOP A 
NAAR AANKOOP B

WIJ HELPEN U 
ER GRAAG MEE  


